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Apró Antal látogatása Szegeden 
Tegnap, csütörtökön Sze-

« / . r f e I * p. « . I • . I ! gedre látogatott Apró Antal, 
Vasutasok megbesxelese - Figyelem a feladatokra AZ MSZMP KÖZPONT; BIZOTT-

! ságának tagja, az országgyű-
Az elmúlt félévben több 

mint tizenegymillió utas és 
5 millió 84 ezer tonna áru 
utazott a szegedi vasútigaz-
gatóság területén. A három 
nagyobb és több részmegyét 
átfogó hálózatpn az idén ne-
hezebb feladatokkal kellett 
megküzdeni a vasutasoknak. 
Nagyobbak lettek a fuvaro-
zók igényei, tisztább, kul -
turá l tabb közlekedésre vágy-
tak az utazók. Ennek rész-
ben eleget tudott tenni a 
szegedi igazgatóság és a vas-
utas vezetők reális ér téke-
lése szerint nincs miért szé-
gyenkezniük a MÁV-egyen-
ruhát viselőknek. Amint azt 
a tegnap, csütörtökön ta r -
tott megbeszélésen Megyik 
Ferenc üzemviteli igazgató-
helyettes elmondta, a ma-
gyar vasutakon eddig több 
mint 136 millió ember u ta -
zott. Kevesebb, mint amire 
tervezéskor számítottak. 
Ezért talán a jobbik fél 
évek közé sorolható a mos-
tani. A szegedi igazgatóság-
hoz tartozó vonalakon töb-
ben utaztak, mint ahogyan 
tervezték. Ebből több bevé-
tele is származott a vasút-
nak, hiszen összesen 114,1 
millió forint került a kasz-
szába, 17,1 százalékkal több, 
mint a tervezett. 

A jelenlegi utazási körül-
ményeket tekintve a vasút-
nak talán az lenne a jobb, 
hu nem növekedne az utasok 
száma, mer t a több ember-
rel több a b a j is. Bizonyára 
i'gy gondolkodnának az 
üzem- és pályafőinökségek 
dolgozói is, ha nem lennének 
tisztában képességeikkel. 
Mint azt szóvá is tették, 
ennyi u tas szállítása sem 
okozott a szokványosnál na-
gyobb gondot. Általában idő-

ben érkeztek a szerelvények, 
s az utasok sem panaszkod-
hattak sokat a kényelemre. 
Az ú j menetrendre is zök-
kenőmentesen álltak át. En-
nek az az oka elsősorban, 
hogy a menetrendek összeál-
lí tásánál figyelembe vették 
a beérkezett javaslatokat : és 
a nagyobb ipari körzetek 
igénye szerint indítottak sze-
relvényeket. A hétvégi u t a -
zás könnyítésére új vonato-
kat állí tottak a forgalomba. 

Ettől függetlenül a tenni-
valók számbavételéről sem 
feledkeztek meg. Főleg a 
kocsik küllemérc és a belső 
tisztaságukra tettek meg-
jegyzést. Mint a beszámoló 
is fogalmazott : „A kocsik 
belső takarí tása még nem ki-
elégítő, messze elmarad a 
követelményektől." A felada-
tok adottak, a korábbi el-
vekre figyelemmel ezután is 
a személyszállítás szolgálta-
tási jellegét erősítik és biz-
tosítják a kul turá l t közleke-
dés feltételeit. Ezenkívül 
még jobban megszervezik a 
személyszállító-vonatok köz-
lekedését és a csatlakozáso-
kat. Csökkentik a késések 
idejét. Megbízhatóbbá teszik 
az információs szolgálatot. 
Az utasok tájékoztatására 
jobban odafigyelnek. Ezt fő-
ként a jó pályaudvari han-
gosítás feltételeinek megte-
remtésével k íván ják elérni. 

Természetesen a munka 
színvonalának javítását szin-
te mindennapos feladatnak 
tekintik — de különösen 
nagy figyelmet fordí tanak az 
ötnapos munkahét előkészí-
tésére. A szegedi igazgatóság 
dolgozói november elsejétől 
térnek á t erre. Speciális gon-
dot rakott a vasutasok vál-
lára, hogy a vállalatok ed-

Térben ábrázolja a szív-
működést a hoiokanüograin 

Világelső magyar kutatóorvosok 
Szeptember 1. és 4. kö-

zött több száz külföldi és 
hazai kutatóorvos, valamint 
gyakorló szívgyógyász rész-
vételével Budapesten rende-
zik meg a VIII. nemzetközi 
elektrokardiológiai kongresz-
szust — jelentették be csü-
törtökön a MUOSZ székhá-
zában tartot t sa j tótá jékozta-
tón. Ezen a kongresszus vá-
lasztott elnöke, dr. Antalóczy 
Zoltán egyetemi tanár , a 
Nemzetközi Elektrokardioló-
giai Társaság Tudományos 
Tanácsának tagja elmondta, 
hogy hazánkban az EKG-
kutatások szinte robbanás-
szerű fejlődése tapasztalha-
tó az utóbbi mintegy másfél 
evtizedben. A magyar ku ta -
tók számára — közölte An-
talóczy professzor — külön 
öröm és megtiszteltetés, hogy 
ezen a kongresszuson a vi-
lágon elsőként ismertethetik 
az általuk kidolgozott, úgy-
nevezett holokardiográfiás 
eljárást , amely a szív elekt-
romos potenciáltereinek tér-
beli megjelenítését teszi le-
hetővé. 

Az ú j elektrokardiológiai 
módszer azon alapszik, hogy 
a szív — mint egy bioelekt-
romos generátor működve — 
elektromos potenciálteret lé-
tesít. Az így gerjedő és to-
vaterjedő elektromos erők 
magában a szívben, a szív-
felszínen vagy pedig a test-
felszínen megmérhetők. A 
szívműködés során a poten-
ciáltereket kialakító ké t -

vagy többpólusú elektromos 
erők, a polenciálvektorok és 
maguk az elektromos poten-
ciálterek is pil lanatról pil-
lanatra változnak. Mindez-
ideig hiányzott az ábrázolási 
módok közül a harmadik 
dimenzió, a szívgyógyász 
számára valódi „térélmény" 
nyújtása, azaz a szív poten-
ciáltereinek térbeli megjele-
nítése. Hazai szakembere-
inknek — több éves kutató-
munka eredményeként — si-
került, a mellkasi potenciál-
térképek adataiból ki indul-
va, modell-potenciáltereket 
létrehozniuk és ezekből há-
romdimenciós, térbeli a lak-
zatot bemutató fehérfény-
hologramokat készíteniük. A 
szív elektromos potenciálte-
reinek holografikus megjele-
nítése: a holokardiográfia, s 
ez a jövőben a szív elektro-
mos működése vizsgálatá-
nak igen szemléletes új , 
klinikai módszere lehet. 

Arról is szó esett a saj tó-
tájékoztatón, hogy e mód-
szer a lapján kidolgozták a 
„Budapest" elnevezésű szá-
mítógépes EKG diagnoszti-
kai rendszert, amelynek se-
gítségével automatikusan ál-
lapí t ják meg és nyomtatot t 
formában közlik az elektro-
kardiológiai diagnózist. 
Egyébként várható a hazai 
kifejlesztésű számítógépes 
EKG diagnosztikus rend-
szer KGST-szabványosítása 
is. 

dig se szívesen vállalták az 
ünnepi rakodásokat, ezután, 
hogy két szabadnápjuk lesz 
a hétvégén — bizonyára 
még nehezebben vállal ják 
ezt a munkát . Ezenkívül 
várhatóan több ember szán-
dékozik utazni a szabadna-
pokon, s ez a vonatokon, 
állomásokon dolgozók mun-
ká já t megnehezíti. Ez utób-
bi a vasút belső ügye, s bi-
zonyára megfelelő szervezés-
sel hamar jában tú l ju tnak a 
nehezén. A hétvégi rakodá-
sok gyorsításáért a partner 
vállalatok is sokat tehetnek. 
A szegedi igazgatóság ked-
vezményeket ajánl . Például 
egyévi próbaidőre kétnapos 
kocsimegrendelési megálla-
podást kötnek azokkal a 
vállalatokkal, amelyek egyet-
értenek a szombat-vasárnapi 
rakodásokkal. Mindennap 
indí t ják a tehervonatokat a 
vállalatok folyamatos ellá-
tása érdekében. A közös el-
képzelések kialakí tására a 
közeljövőben egyeztető meg-
beszéléseket t a r tanak a f u -
varozókkal és a fuvarozta-
tókkal. 

Különösen a cukorrépa 
szállítása ígérkezik nehéz-
nek. Az év hátralevő részé-
ben különben még 6 millió 
tonna áru t szállítanak, eb-
ből egymillió tonna a cu-
korgyárak terméke. Ennyi 
még sohasem volt. Ezenkívül 
kavicsot, homokot és gabo-
nát ix sl kell jut ta tni a ren-
deltetési helyére. 

Nem azért, hogy eggyel 
több legyen a gond. de el-
hangzott: az őszi forgalom 
mellett már a télire készül-
nek. Fölülvizsgálják az ál-
lomások technológiáját és a 
szerelvények állapotát. 

A tegnapi tanácskozáson 
az á ru- és személyszállításon 
kívül még szó volt a fejlesz-
tésekről, a létszám- és bér-
gazdálkodásról, valamint a 
szociálpolitikai intézkedések-
ről. A szegedi igazgatóságon 
tapasztaltakat Sajtos Péter 
műszaki igazgatóhelyettes 
foglalta össze. Az idén 261,2 
millió forintot költhetnek 
fejlesztésre. Ebből 17 kilo-
méteren vágányt korszerűsí-
tenek, kitérőket építenek, és 
ú j fénysorompókat szerelnek 
föl. 

A vasutasok megbeszélésén 
részt vett és fölszólalt dr. 
Horváth Gyula, a megyei 
pártbizottság munkatársa . 
Elmondotta, hogy a vasuta-
sok helytálltak, teljesítették 
feladatukat. Említette, hogy 
az ötnapos munkahét beve-
zetése nagy körültekintést, 
megalapozott előkészítést kí-
ván, s keresni kell a lehe-
tőségét annak, hogy minél 
kevesebbet á l l janak a ko-
csik. Mindez nem lesz nehéz, 
ha jól megszervezik a mun-
kát. 

A tanácskozás befejezése-
ként Lovász Lázár vasút-
igazgató összegezte a hallot-
takat. 

Pintér József felvétele 

lés elnöke. Előbb a városi 
pártbizottság székházában 
Török József, az MSZMP 
Szeged városi bizottságának 
első t i tkára fogadta és tájé-
koztatta a gazdasági te rme-
lőmunka helyzetéről és ered-
ményeiről. Ezután Török Jó -
zsef társaságában a Szegedi 
Ruhagyárat kereste föl és 
részt vett a vállalati pár tbi-
zottság kibővített ülésén. 

A ruhagyári pártbizottság 
tagjai és a meghívottak,' gaz-
dasági vezetők, szakszerve-
zeti tisztségviselők és bri-
gádvezetők értékelték a vál-
lalat első félévi m u n k á j á t és 
meghatározták az év há t ra le -
vő időszakában elvégzendő 
legfontosabb tennivalókat. A 
pártbizottság beszámolójá-
hoz Juhász Géza vezérigaz-
gató mondott szóbeli kiegé-
szítést, m a j d élénk és termé-
keny vita alakult ki. A ta-
nácskozáson fölszólalt Apró 
Antal is. 

Elöljáróban elismeréssel külföldi piacokon. Mindenki figyelmet arra, hogy az el-
szólt a ruhagyáriak m u n k a - eladni szeretne, a vásárlók- múlt években korszerűsített 
járói, egyetértését fejezte ki nak bő lehetőségük van vá- könnyűiparban még jelentős 
a pártbizottsági beszámoló- lógatni és diktálni az árakat , tartalékok vannak. Beszélt 
val. m a j d részletesebben be- Csak a kifogástalan á ru t fo- Apró Antal a hazai ellátás 
szélt a hazai és a nemzetközi gadják el, éppen ezért a ha- helyzetéről. Jól eső érzés 
gazdasági életről és néhány zai vállalatoknak nagyon lé- mindannyiunk számára, hogy 
külpolitikai kérdésről. Hang- nyeges föladatuk a termékek a magyarországi piaci kiná-
súlyozta, hogy egyáltalán minőségének állandó javítá- latot, ellátásunk színvonalát 
nem kedveznek a r.emzetkö- se, az áruk külső megjelevé- a külföldiek is jónak tartják. 
zi gazdaságii viszonyok, a sértek, a csomagolásnak töké- A mezőgazdasági és a z élei-
termelési és a Piaci körül- letesebbé tétele. Elmondta miszeripari cikkekből nincs 
menyek semmit sem javul- Apró Antal, hogy az idei esz- hiány. A tavalyi termésered-
tak az elmúlt időszakban, az tendö első hét hónapjában az mények jok vofta ' ; . s a z ide-
egész viiágon gondokkal ipar termelésének alakulása it is elfogadhatónak tar t ják, 
küszködnek. A piaci ver- nem volt kifogástalan. a las- Kenyérgabonából annyit ta-
senyben éppen ezért nehéz s ü ü teo i lóvabb tart. de még karítottak be. amely . ,a 
talpon maradni , s csak a ki- az alacsonyabban meghald- hazai szükségeteket , s bizio-
váló minőségű árut lehet el- rozott terveket sem sikerült s í t ja exporLcötelézeUségein-
adni. Részleteket, példákat minden esetben teljesíteni. A ket is. Elegendő takarmány 
mondott el néhány nyugati népgazdaság mérlegén első- terem. a7. ál latállomány is 
ország gazdasági életéből, sorban a mezőgazdaság ta - kielégítő, tehát nemcsak a 
megemlítette, hogy még az valyi ki tűnő eredményei ja- kenyerünk, hanem a mellé 
NSZK erősnek tar tot t gazda- vítottak és nem az ipar. Az való is garantált. 
sági szervezetei is mennyire . w t t a d o t t a k fölada_ n M n z e t k ö z i k é r d é s e k k ö _ 
megérzik a válság elhúzódó A nemzetKozi KeraeseK hő-
ha tása i t Növekszik a m u n - t o k ; hatekonysag javitasával, 
kanélküliség és több nagy- a minőség jobbá tételével 
vállalat, iparág kénytelen kell növelni a versenyképes-
mérsékelni termelését. Mint s é & a Z eladhatóságot és az 

elfogadható árakat . 
Jónak 

Apró Antal beszél a ruhagyári pártbizottság ülésén 

mondta, egyáltalán nem m a -
gyar sajátosság a gondokra 
hivatkozni, mivel azok való-
sak és nem elszigetelt jelen-
ségek. Semmi jele n e m mu-
tatkozik annak, hogy a kö-

zött beszélt Apró Antal az 
USA egyre agresszívebb po-
litikájáról, a fegyverkezés 
erőltetéséről, ú j fegyverfa j -
ták gyártásáról ós azok eu-

ítélte meg a hazai rópai elhelyezésének veszé-
konfekcióipar eredményeit, lyességéről. Ez az erőszakos 
megemlítette, hogy expor t - politika óhatatlanul kihat a 
juk ér téke a szocialista pia- nemzetek közötti gazdasági 

zeljövőben változzék a gaz- c o k o n évente 210 millió ru - és kereskedelmi kapcsolatok-
dasági helyzet a világon. bel, míg a tőkés piacokon 250 ra is. Fölemlítette a lengyel-

A magyar népgazdaságnak millió dollár. A konfekció- országi helyzetet is. megje-
e nehéz körülmények között ipar expor t jában jelentős a gyezte. hogy mielőbbi kom-
keli helytállnia a hazai és a bérmunka aránya. Fölhivts a szoüdációra volna szükség. 

upcsei vásár | (j; fsotecSinikai latoratériuni 
A szeptember 6. és 12. kö-

zött megrendezendő Öszi Lip-
csei Nemzetközi Vásáron 25 
magyar külkereskedelmi, il-
letve ilyen joggal rendelke-
ző iparvállalat állít ki a vá-
sárváros hat csarnokában, 
nyolc vásárházában és sza-
badtéri területén. A nem-
zetközi seregszemlére 50 or-
szág 6 ezer kiáll í tóját vár-
ják. 

Németh Károly fogadta 
Petr DJulgerovot 

Németh Károly, az MSZMP ponti Tanácsának elnökét. A 
Politikai Bizottságának tag- szívélyes, elvtársi légkörben 
ja, a Központi Bizottság tit- lezajlott találkozón jelen volt 

Korszerűbb módszerek alkalmazása 

kára csütörtökön fogadta a 
hazánkban tartózkodó Petr 
Djulgerovot, a Bolgár Kom-
munista Pá r t Politikai Bi-
zottságának póttagját , a 
Bolgár Szakszervezetek Köz-

Gáspár Sándor, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja, a SZOT főt i tkára és 
Boncso Mitev, Bulgária ma-
gyarországi nagykövete. 

Hét ú j laboratóriummal 
gyarapodik • a Fogtechnikai 
Vállalat országos hálózata 
az , idén — hangzott el a 
Magyar Fogorvosok Egyesü-
lete fogpótlástani szakosztá-
lyának Nyíregyházán rende-
zett, sorrendben harmadik 
vándorgyűlésén. A tanácsko-
zás csütörtöki, második mun-
kanapján Bernáth Zoltán, a 
Fogtechnikai Vállalat igaz-
gatója a fejlesztési tervekről 
szólva elmondotta: nagy-
mérvű változást tesz lehető-
vé az a tény, hogy a hato-
dik ötéves tervidőszakban a zőanyag" 
fogtechnikusok m u n k á j á t amely a 
már mint egészségügyi szol-
gáltatást veszik figyelembe, 
s ily módon a bővítésekhez 
a központi szolgáltatás-fej-
lesztési alapból részesülhet-
nek anyagi támogatásban. 
Ennek igénybevételével a 
közeli jövőben ú j fogtechni-
kai laboratórium készül el 
Szegeden, Nyíregyházán, nyezi. 

Kecskeméten, Dunaújvaros-
ban, Tatabányán, Kaposvá-
rott és Budapesten. Bővítik 
a szombathelyi, a békéscsa-
bai, valamint a miskolci la-
boratóriumot, ' Gyöngyösön 
pedig ú j „foggyár" kezdi 
meg működését. A szakem-
berképzés céljából körzeti 
oktatási kabineteket alakíta-
nak ki. 

A fejlesztések módot ad-
nak több, külföldön már si-
kerrel alkalmazott módszer 
hazai bevezetésére is. Így 
például az ú j t ípusú „leple-

alkalmazására, 
korábbinál élet-

hűbb, színtartóbb, minőségi-
leg is jobb, valóban leplezi 
a műfogak meglétét. Széle-
sebb körben nyílik lehetőség 
a porcelánborítású fogak ké-
szítésére, fémlemezek gyár-
tására. Mindez a határidők 
rövidítését, a fogpótlás ide-
jének csökkentését eredmé-


